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Hierbij zend ik u het antwoord op de vragen van het kamerlid Gesthuizen (SP) van uw Kamer inzake de 
luchtkwaliteit op kindercentra.  
 
De vragen werden mij toegezonden bij uw bovenaangehaalde brief met kenmerk 2060712150 
 
 
De staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
 
 
 
 
Sharon A.M. Dijksma  
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2060712150 
 
Vragen van het lid Gesthuizen (SP) aan de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
mevrouw Dijksma, over de luchtkwaliteit in kinderdagverblijven. (Ingezonden 12 april 2007)  
 
1 Bent u bekend met de tv-uitzending over luchtkwaliteit in de kinderopvang1? Wat is hierover uw 
mening? 
 
Antwoord 
Het antwoord op deze vraag staat onder vraag 2. 
 
 
2 Wat is uw mening over de stelling dat slechte kwaliteit van het binnenmilieu diverse klachten en 
ziekten kan veroorzaken? Klopt deze stelling? Zo neen, waarom niet? 
 
Antwoorden op vraag 1 en 2 
Ja, ik ben bekend met de tv-uitzending van Tros Radar over luchtkwaliteit in de kinderopvang van 9 
april jongstleden. Ik ben van mening dat een gezonde leefomgeving met een goede kwaliteit van het 
binnenmilieu een positief effect heeft op de gezondheid van kinderen. Binnenmilieu kent vele aspecten 
zoals luchtkwaliteit, geluid en temperatuur. Het bepalen van causale verbanden tussen (aspecten van) 
binnenmilieu en de gezondheid van kinderen is een complexe zaak. Duidelijk is in ieder geval dat de 
luchtkwaliteit bij een gebrekkige ventilatie slecht is. Dit kan gezondheidsklachten veroorzaken. Het is 
daarom van belang de ventilatievoorzieningen voldoende te gebruiken en te onderhouden.  
 
 
3 
Wat is uw mening over de uitspraak van de GGD-milieuarts dat door gebrek aan wettelijke normen dit 
geen prioriteit heeft bij de kinderdagverblijven? 
 
Antwoord 
Het antwoord op deze vraag staat onder vraag 4. 
 
 
4 
Klopt het dat de wijze waarop nu gecontroleerd wordt met behulp van de risico- inventarisatie en -
evaluatie (RIE) en de controle hierop door de GGD, ertoe leidt dat kinderdagverblijven zelf aangeven 
waar de prioriteiten moeten liggen?  
 
Antwoorden op vraag 3 en 4 
In de wet zijn kwaliteitseisen opgenomen. Daarbij geldt dat met de inwerkingtreding van de Wet 
kinderopvang op 1 januari 2005, de verantwoordelijkheid voor de gezonde leef- en speelomgeving bij 
de kinderopvangorganisaties ligt. Iedere kinderopvangorganisatie moet jaarlijks een risico-
inventarisatie en -evaluatie opstellen. Een onderdeel hiervan is het in beeld brengen van de 
gezondheidsrisico’s als gevolg van een schadelijk binnenmilieu. De GGD controleert of deze risico-
inventarisatie feitelijk heeft plaats gevonden, of de risico’s op een juiste manier zijn ingeschat en of 
hierop logische maatregelen volgen. Indien deze kinderopvangorganisatie de GGD-inspecteur niet kan 
overtuigen van een voldoende invulling van zijn verantwoordelijkheden, kan er een nader onderzoek 
ingesteld worden, waarbij professionele meetapparatuur kan worden gebruikt. Bij een onvoldoende 
score rapporteert de GGD aan de gemeente, die vervolgens de mogelijkheid heeft om sancties uit te 
oefenen.  

                                                             
1 Radar, 9 april 2007 
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Ook ouders kunnen een actieve rol spelen. Zoals ook in de tv-uitzending van Tros Radar werd gezegd, 
kunnen ouders al dan niet via de oudercommissie de kinderopvangondernemer aanspreken op zijn 
verantwoordelijkheid en bijvoorbeeld vragen een CO2-meter te plaatsen en te gebruiken.   
Daarnaast stelt de overheid krachtens de Woningwet eisen aan de ventilatiecapaciteit van gebouwen. 
Deze voorschriften, voorheen van gemeentelijke aard, zijn sinds 1 oktober 1992 in het Bouwbesluit 
landelijk van kracht. Sinds 1 september 2005 is voor een gebouw voor kinderopvang ook de eis gesteld 
aan de spuivoorziening om snel sterk verontreinigde binnenlucht te kunnen afvoeren. In de 
voorschriften is een onderscheid gemaakt tussen bestaande bouw en te bouwen gebouwen. Deze 
laatste categorie moet een hedendaags aanvaardbaar niveau hebben. Bij verandering van gebouwen 
zijn de voorschriften voor te bouwen gebouwen van toepassing.  
Met de Wet kinderopvang en de Woningwet ziet de overheid toe op de basiskwaliteit van het 
binnenmilieu.  
 
 
5 
Vindt u dit een sluitende manier van controleren van de kwaliteit van het binnen milieu van 
kinderdagverblijven? 
 
Antwoord 
Het antwoord op deze vraag staat onder vraag 6. 
 
 
6 
Sluit u uit dat hiermee belangrijke controles gemist worden? 
 
Antwoorden op vraag 5 en 6 
Bij het antwoord op vraag 4 heb ik het toezichtsysteem op het binnenmilieu aangegeven. Ik vind dat dit 
systeem in principe voldoende grondslag biedt voor het handhaven van de basiskwaliteit. Een 
toezichtsysteem waarbij elk risico is uitgesloten, bestaat niet. Partijen kunnen echter altijd op basis 
van gebleken ervaringen tot verbeteringen besluiten. 
 
 
7 
Bent u op de hoogte van het feit dat kinderdagverblijven zelf vraagtekens zetten bij deze wijze van 
controleren? Indien u hiervan niet op de hoogte bent, bent u bereid contact op te nemen met de 
kinderdagverblijven en hierover te rapporteren aan de Kamer? 
 
Antwoord op deze vraag staat onder vraag 10 
 
 
8 
Wat vindt u van de uitspraak dat ouders niet in staat zijn om sommige belangrijke aspecten van de 
kwaliteit van een kinderdagverblijf te controleren omdat zij hiertoe niet deskundig zijn? Kunt u uw 
antwoord toelichten? 
 
 
Antwoord 
Ouders zijn niet de aangewezen deskundigen op het gebied van luchtkwaliteit. Ouders kunnen echter 
wel geur of slechte ventilatie in het kindercentrum ervaren en daar de organisatie op aan spreken. De 
deskundigheid die de ouders wellicht missen hebben de GGD-en wel. Op basis van deze deskundigheid 
toetst de GGD de kinderopvangorganisatie op een voldoende invulling van hun verantwoordelijkheden.  
 
 
9 
Deelt u nog steeds de mening dat het niet nodig is kwaliteitseisen op te nemen in de wet? Zo neen, 
waarom niet? 
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Antwoord 
In de wet zijn reeds kwaliteitseisen opgenomen. In de Wet kinderopvang en in de Woningwet worden 
basiskwaliteitseisen gesteld, waaraan kinderdagverblijven dienen te voldoen. Zoals ik al stelde bij het 
antwoord op vraag 5 en 6 ben ik van mening dat dit systeem voldoende grondslag biedt voor het 
handhaven van de basiskwaliteit van het binnenmilieu. 
 
 
10 
Wat gaat u doen om ervoor te zorgen dat kwaliteitsaspecten die niet door ouders gecontroleerd worden 
toch gewaarborgd worden? 
 
Antwoord op de vragen 7 en 10 
Ik ben in gesprek met de veldpartijen in de kinderopvang (MOgroep, de Branchevereniging en 
ouderbelangenorganisatie BOinK) over de kwaliteit van het binnenmilieu van kindercentra. Aangezien 
de primaire verantwoordelijkheid voor de kwaliteit van het binnenmilieu bij de houder van een 
kinderopvangorganisatie ligt, heb ik bij de betreffende partijen geïnformeerd naar de verdere acties op 
dit gebied. De branche heeft toegezegd gezamenlijk met voorlichting te zullen komen aan de hand 
waarvan kindercentra de luchtkwaliteit kunnen verbeteren. Het zal daarbij onder meer gaan om 
praktische tips voor betere ventilatie. De verandering van het ventilatiegedrag en het onderhoud van 
de ventilatievoorzieningen staat hierbij dus centraal.  
 
Het ministerie van VROM laat op dit moment een studie doen naar de beschikbare literatuur en 
onderzoeksrapporten over de huidige situatie op scholen en kindercentra met betrekking tot het 
binnenmilieu. Naar aanleiding van de resultaten van dit onderzoek zal het kabinet waar nodig verdere 
stappen ondernemen op het gebied van het binnenmilieu in kinderdagverblijven2. Ik zal uw Kamer 
hiervan op de hoogte houden.        
 
 
 
 
 

                                                             
2 Zoals aangekondigd in het Actieplan Jeugd, Milieu en gezondheid. Kamerstuk 28089, nr. 17, vergaderjaar 
2006-2007 


